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Az Erdélyi Magyar Néppárt nagyváradi szervezete lakossági fórumot tartott 2013. április
24-én délután Biharpüspökiben, a Bocskai István Közösségi Házban. A találkozó legfőbb
témája a méltánytalanul megemelt beltelekadó ügye, illetve a telkek átsorolásáról szóló
– a Néppárt szerint jogsértő – tanácsi határozat. A mintegy negyven résztvevő más helyi
jellegű problémákat is felvetett.

Kristófi Kristóf, a Néppárt nagyváradi elnöke az önkormányzat által botrányos módon kivetett
beltelekadóval kapcsolatos fejleményeket ismertette. A helyi tanács egyhangúan megszavazta a
földek besorolását rendezni kívánó 178-as számú határozatot, amelyet a Néppárt megtámadott,
mivel  szerinte az önkormányzat törvénysértő módon növelné adóbevételeit,  miközben átveri  a
lakosságot.

Kristófi Kristóf és Csomortányi István

Mint ismeretes,  az önkormányzat minden belterületként nyilvántartott  mezőgazdasági  területre
beépíthetőséget állapított meg, akár 850 négyzetméterig. Ezt sikerült a beadványok nyomására
töröltetni  a  határozatból.  A  telkek  használati  besorolásának  tisztázása  végett  azt  kérik  az



érintettektől,  hogy  a  telekkönyvi  kivonattal  és  egyéb  dokumentumokkal  igazolják  területük
nagyságát és rendeltetését. A típuskérvény azonban tartalmaz egy olyan részt, miszerint a kitöltő
tulajdonos kéri a terület beépíthetőségét megállapító igazolás kibocsátását a városháza főépítészi
hivatalától. A kitöltő személy ezzel tulajdonképpen felhatalmazza a városházát, hogy döntse el a
terület besorolását, amelynek alapján ezentúl fizetni fogja az adóját. Ráadásul a formanyomtatvány
megtévesztő  módon  tartalmaz  egy  saját  felelősségre  tett  nyilatkozatot  is,  amely  szerint  a
kérelmező elfogadja a város által meghatározott besorolást.

A lakossági fórumon elhangzott: a tapasztalat azt mutatja, hogy a városházán nem veszik át az
eredeti típusnyomtatványtól eltérő nyilatkozatokat, amit többen felháborítónak neveztek.

A jelenlévők csatlakoztak a határozat megsemmisítését kezdeményező néppárti beadványhoz, és
aláírásukkal  nyomatékosították azt.  Ugyanakkor megegyeztek abban,  hogy május végén újabb
találkozót tartanak, amelynek keretében egyeztetnek a fejleményekről.

Kristófi felhívta a figyelmet: aki nem tudott jelen lenni a fórumon, de aláírásával támogatná az
ügyet, az megteheti az EMNP nagyváradi irodájában: Széles/Menumorut utca 23. sz., naponta 10–16
óra között.

Csomortányi István, a Néppárt Bihar megyei szervezetének elnöke a nyugati körgyűrű-szakasz
megépítésének fontosságáról szólt a lakossági fórumon. Mint mondotta: Biharpüspöki az egyetlen
olyan városrésze Nagyváradnak, ahova beengedik a teherforgalmat. Az emberek mindennapjait
keseríti meg az állandó szmog és a gépjárművek dübörgése, amely a házak stabilitására is veszélyt
jelent.  Felháborító,  hogy a város költségvetéséből  mindenféle grandomán tervre jut  –  akár az
eladósodás  árán  is  –,  csak  erre  az  alig  több  mint  4  kilométeres,  alacsony  költségekkel  járó
útszakasz megépítésére nem. Csomortányi kifejtette: a körgyűrűszakasz megépítése érdekében
mintegy 1500 aláírást gyűjtöttek és a terveket is elkészítették, az önkormányzat azonban válasz
nélkül hagyta megkeresésüket. Most úgy döntöttek, hogy egy költségszámítást mellékelve ismét
benyújtják  azt  a  testülethez.  Amennyiben az  önkormányzat  továbbra  sem veszi  figyelembe a
biharpüspökiek igényét a tehergépjárművek elterelésére, tiltakozó akciókat helyeztek kilátásba.
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